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Uuden metsähallinnon ja metsäteollisuuden koordinointineuvoston 
toinen puheenjohtaja D. Tšujko on esittänyt IPE:n ja yleensä 
metsäteollisuuden näkemyksiä alan kehittämisestä.  
 
Hänen keskeisin sanomansa on se, että IPE on alan johtava yritys, joka 
laajentaa ja kehittää toimintaansa tehokkaasti ja pystyy ottamaan 
vastuun myös metsänhoidosta. Sen ja muiden venäläisten 
puunjalostajien etujen turvaamiseksi raakapuun vientiä tulee vähentää 
vientitulleja korottamalla. Ympäristöjärjestöjä kutsutaan yhteistyöhön 
ja vapaaehtoisen sertifioinnin tärkeyttä korostetaan. 

 
IPE:n liiketoiminnan kehitysjohtaja D. Tšujko nimitettiin 26.02 perustetun metsähallinnon ja 
metsäteollisuuden koordinointineuvoston teollisuutta edustavaksi puheenjohtajaksi. Neuvoston 
tehtävänä on valmistella metsäteollisuuden ja metsätalouden yhteistoimintaa koskevia suosituksia. 
Tšujko on viime päivinä esiintynyt näkyvästi julkisuudessa esittäen metsäteollisuuden näkemyksiä 
metsätalouden kehittämisestä sekä IPE:n tavoitteita.  
 
Luonnonvaraministeriön ja Maailmanpankin järjestämässä seminaarissa 25.02 Tšujko korosti 
kansallisen metsäpolitiikan tarvetta ja valtion roolin minimointia metsäsektorilla. Hän toi lisäksi esille 
seuraavia kysymyksiä: 

• Raakapuun viennin rajoittaminen on tärkeää. 
• Infrastruktuurin kehittämiseen, varsinkin tienrakentamiseen, tulee panostaa. 
• Luvattomat hakkuut tulee saadaan kuriin. Yhtenä keinona voidaan puunkorjaajilta edellyttää 

toimilupaa. 
• Metsien vuokrauksen sopimusten kestoaikaa tulee pidentää merkittävästi. 
• Metsäteollisuusyritykset kuten IPE kehittävät jo metsänhoitoa, esim. taimituotanto. 
• Vapaaehtoinen metsäsertifiointi tulee ottaa käyttöön. 
• Yhteistyö ympäristöjärjestöjen kanssa on tärkeää. Tšujko  kutsui järjestöjä yhteistyöhön.  

 
Izvestijan haastattelussa 04.03 Tšujko käsitteli Venäjän metsäteollisuuden puunhankinnan 
tehostamista IPE:n näkökulmasta. IPE:n tavoitteena on toiminnan kehittäminen siten, että yrityksestä 
tulee maailman suurimpien metsäteollisuusyritysten joukkoon kuuluva Venäjän johtava vertikaalisesti 
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integroitu yritys. IPE:n tavoitteena on tehtaidensa puuhuollossa oman hankinnan osuus 70 %. Tällä 
hetkellä oman hankinnan osuus on 38 %  koko 6.5 milj. m³ puunhankinnasta.  Puunhankinnassa on 
nostettava työn tuottavuutta ja siihen tarvitaan monenlaisia ratkaisuja: 
 

• Tulee ottaa käyttöön modernia tehokasta korjuutekniikkaa. IPE:llä on hyviä kokemuksia 
Timberjackin  harvestereista ja kuormatraktoreista. On käyty keskustelua siitä, onko 
"venäläinen mentaliteetti" este modernin korjuukaluston onnistuneelle käytölle. IPE:n 
kokemusten mukaan kunnollisen koulutuksen avulla tulokset ovat hyviä ja harvestereiden 
määrää lisätään nopeasti. 

 
• Korjatun puutavaran käyttö tulee optimoida. IPE ei vie raakapuuta vaan kaikki jalostetaan. 

Suurten kemiallisen metsäteollisuuden kombinaattien yhteyteen tulee rakentaa korkean 
jalostusasteen mekaanista metsäteollisuutta. Kotlas on sopiva kohde tällaiseen kehittämiseen.    

 
• Kuljetusjärjestelyt tulee optimoida. 

 
• Vuokrattua metsävarantoa tulee lisätä ja sen kestävän hakkuusuunnitteen käyttöastetta tulee 

nostaa. 
 

• Metsäteollisuudessa tarvitaan yleisiä muutoksia. Laiton ja barbaarimainen ohjeista 
piittaamaton metsän käyttö tulee lopettaa.  

 
Komsomolskaja Pravda kertoo 06.03 yleisvenäläisestä metsäammattilaisten kokouksesta ja kertoo 
mm. uudesta koordinointineuvostosta. Tšujko toteaa lehdessä, että on välttämätöntä muuttaa 
tullimaksuja. Raakapuun vientitulleja tulee korottaa 5 % tasolta 25 %:iin, jotta  jalostamattoman puun 
vienti saataisiin supistumaan. Vastaavasti tulee nostaa jalosteiden tuontitulleja ja poistaa venäläisten 
jalosteiden vientitullit. Näin voidaan tukea jalostusta Venäjällä.  
 
 
Kommentti 
 
Tšujko  esiintyy usein IPE:n  ja yleensä metsäteollisuuden edustajana metsäsektorin kehittämistä 
käsittelevissä seminaareissa ottaen kantaa myös erilaisiin metsätalouden kehittämiskysymyksiin. 
Hänen keskeisin sanomansa on se, että IPE on alan johtava yritys, joka laajentaa ja kehittää 
toimintaansa tehokkaasti ja pystyy ottamaan vastuun myös metsänhoidosta. Sen ja muiden venäläisten 
puunjalostajien etujen turvaamiseksi raakapuun vientiä tulee vähentää vientitulleja korottamalla. 
Ympäristöjärjestöjä kutsutaan yhteistyöhön ja vapaaehtoisen sertifioinnin tärkeyttä korostetaan. 
 
Toinen yleisvenäläistä metsäteollisuusyhtymää  rakentava ryhmä Bazovyj Element on metsätalouden 
kehittämistä käsittelevässä keskustelussa paljon passiivisempi ja sen edustajat esiintyvät harvemmin 
julkisuudessa. Joidenkin muiden yritysten edustajat, esim. Arkangelin Titan-ryhmä, voivat esiintyä 
näkyvästi alueellisen tason keskustelussa mutta eivät juurikaan valtakunnallisella tasolla.    
 
 
 
 
LIITTEET   - 
 

                                                 
  Lomakepohja: UH-Muistio 


